

For Immediate Release

UNOPS and OMSAR sign a Memorandum of Understanding in support of public sector modernization in Lebanon



Beirut, October 28, 2025 – The United Nations Office for Project Services (UNOPS) and the Ministry of State for Administrative Reform (OMSAR) signed a Memorandum of Understanding (MOU) establishing a framework for collaboration and partnership to advance digital transformation and public sector modernization in Lebanon.

The MOU aims to support OMSAR's efforts to enhance institutional effectiveness, strengthen public service delivery and promote the adoption of innovative and sustainable digital solutions.

His Excellency Dr. Fadi Makki, the Minister for Administrative Reform said: "This cooperation represents an important step in expanding the areas of partnership between the two sides, strengthening consultation, cooperation, and the exchange of expertise to support OMSAR's efforts in modernizing the public sector and enhancing its efficiency in service delivery - particularly in the field of digital transformation, which aims to improve the effectiveness of public institutions and

the quality of services provided to citizens, while encouraging the adoption of innovative and sustainable digital solutions."

During the signing ceremony, Muhammad Usman Akram, Director of the UNOPS Amman Multi-Country Office, stated; "We are pleased to sign this MOU with the Ministry of State for Administrative Reform. This collaboration not only strengthens our longstanding partnership with the Government of Lebanon but also reflects UNOPS steadfast commitment to supporting Lebanon's advancement and digital transformation, for the benefit of the Lebanese people."

The MOU falls within the Ministry's strategic direction under the 'Reinventing Government 2030' project and the National Digital Transformation Strategy, both of which seek to build a more efficient, innovative, and citizen-centered public administration; and it focuses on collaboration in key areas such as supporting strategic planning processes to guide public sector reforms, designing and delivering of capacity-building initiatives to strengthen institutional capabilities, supporting resource mobilization efforts, facilitating knowledge exchange and providing technical assistance to enhance service delivery and governance, and supporting the deployment of appropriate technologies and tools to drive digital transformation and modernization in alignment with national priorities.

- END -

About UNOPS:

UNOPS offers practical solutions to the UN and other partners, across peace and security, humanitarian and development operations. UNOPS mission is to help people build better lives and countries achieve peace and sustainable development. We help the United Nations, governments and other partners to manage projects, and deliver sustainable infrastructure and procurement in an efficient way. Read more: www.unops.org

UNOPS Operational Hub in Amman implements projects in Jordan, Iraq, Lebanon, Syria, and Yemen and implements work in partnership with bilateral and multilateral donors, national governments and other UN agencies.

For Press Inquiries, please contact:

Anwar Abu Sakieneh, Communications Specialist (UNOPS)

Mobile number: +962 7 9902 6315

AnwarAB@unops.org or +962 6 5902122

بيان صحفي للنشر الفوري

مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع ووزارة الدولة لشؤون التنمية الإدارية يوقعان مذكرة تفاهم من أجل
تحديث القطاع العام في لبنان



بيروت - 28 تشرين اول 2025 - وقع مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS) ووزارة الدولة لشؤون التنمية الإدارية (OMSAR) مذكرة تفاهم (MOU) تحدد إطاراً للتعاون والشراكة من أجل تعزيز التحول الرقمي وتحديث القطاع العام في لبنان.

تهدف مذكرة التفاهم إلى دعم جهود وزارة الدولة لشؤون التنمية الإدارية الرامية إلى تعزيز الفعالية المؤسسية وتقوية تقديم الخدمات العامة وتشجيع اعتماد حلول رقمية مبتكرة ومستدامة.

وأفاد معالي الدكتور فادي مكي وزير الدولة لشؤون التنمية الإدارية: "يمثل هذا التعاون خطوة مهمة في توسيع مجالات الشراكة بين الجانبين، وتعزيز التشاور والتعاون وتبادل الخبرات لدعم جهود مكتب وزير الدولة للتنمية الإدارية في تحديث القطاع العام وتعزيز كفاءته في تقديم الخدمات - لا سيما في مجال التحول الرقمي، الذي يهدف إلى تحسين فعالية المؤسسات العامة وجودة الخدمات المقدمة للمواطنين، مع تشجيع اعتماد حلول رقمية مبتكرة ومستدامة."

خلال حفل التوقيع، صرح محمد عثمان أكرم، مدير مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في عمّان، قائلاً: "يسعدنا توقيع مذكرة التفاهم هذه مع وزارة الدولة لشؤون التنمية الإدارية. لا تعزز هذه الشراكة علاقتنا الطويلة الأمد مع الحكومة اللبنانية فحسب، بل تعكس أيضاً التزام مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع الثابت بدعم تقدم لبنان وتحوله الرقمي، لصالح الشعب اللبناني".

تندرج مذكرة التفاهم ضمن التوجه الاستراتيجي للوزارة في إطار مشروع "إعادة تكوين إدارات ومؤسسات الدولة 2030" والاستراتيجية الوطنية للتحول الرقمي، اللذين يسعيان إلى بناء إدارة عامة أكثر كفاءة وابتكاراً وتركز على المواطن. كما تركز مذكرة التفاهم على التعاون في مجالات رئيسية مثل دعم عمليات التخطيط الاستراتيجي لتوجيه إصلاحات القطاع العام وتصميم وتنفيذ مبادرات بناء القدرات لتعزيز القدرات المؤسسية ودعم جهود تعبئة الموارد، وتسهيل تبادل المعرفة وتقديم المساعدة التقنية لتعزيز تقديم الخدمات والحوكمة ودعم نشر التقنيات والأدوات المناسبة لدفع التحول الرقمي والتحديث بما يتماشى مع الأولويات الوطنية.

-انتهى -

نبذة عن مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS):

يقدم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع حلولاً عملية للأمم المتحدة والشركاء الآخرين في مجالات السلام والأمن والعمليات الإنسانية والإنمائية. وتتمثل مهمة مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في مساعدة الناس على بناء حياة أفضل والبلدان على تحقيق السلام والتنمية المستدامة. نحن نساعد الأمم المتحدة والحكومات والشركاء الآخرين على إدارة المشاريع، وتقديم البنية التحتية المستدامة والمشتريات بطريقة فعالة. اقرأ المزيد: www.unops.org

يقوم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في عمّان بتنفيذ المشاريع في الأردن والعراق ولبنان وسوريا واليمن، وينفذ العمل بالشراكة مع الجهات المانحة الثنائية والمتعددة الأطراف والحكومات الوطنية ووكالات الأمم المتحدة الأخرى.

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل مع:

أنوار أبو سكيّنة

مستشارة التواصل في مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع

anwarab@unops.org أو الاتصال على الرقم +962 79 9026315 أو +962 6 5902122